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“Україна” відбулося урочис
те зібрання з нагоди 12-ї 
річниці Незалежності Украї
ни. В ньому взяли участь 
Президент України Леонід 
Кучма, Голова Верховної 
Ради Володимир Литвин, 
Прем'єр-міністр Віктор Яну- 
кович, народні депутати, 
члени уряду, представники 
судової гілки влади, регіонів 
та зарубіжні гості.

Перед учасниками 
зібрання виступив Прези
дент України Леонід Кучма. 
Подаємо найважливіші мо
менти цього виступу у вик^. 
ладі кореспондентів Укрін
форму та "Київської правди”.

Чергова річниця Незалеж
ності України, зазначив глава 
держави, — не тільки час, коли 
треба підбити підсумки прой- 

“ деного країною, але й дата, 
коли належить дати відповіді 
на найбільш актуальні питан
ня сучасної доби. Найголовні
ше з них — ЯК вище державне 
керівництво України оцінює 
пройдений шлях і ЩО запла
нувало на майбутнє?

Зробивши детальний ек
скурс в історію здобуття Не
залежності і становлення 
державності Україною, Пре
зидент зосередив увагу 
учасників урочистого зібран
ня на основних завданнях, 
котрі належить вирішувати 
сьогодні і завтра.

Головним у цих завданнях 
Президент визначив рефор
мування політичної системи 
держави.

Узгодження нового зако
нопроекту щодо змін до Кон
ституції фактично заверше
не, і глава держави готовий 
його підтримати.

Леонід Кучма зазначив, 
що новий законопроект роз
роблений під час серпневих 
консультацій, в яких взяли 
участь майже всі політичні 
сили, представлені в парла
менті, і він є компромісним. 
На думку глави держави, 
найбільш принциповим у 
компромісному проекті пол
ітичної реформи України є 
те, що досягнуто згоди щодо 
основного питання, заради 
якого власне і була зініційо- 
вана реформа, а саме — 
стосовно принципу форму
вання уряду коаліцією 
фракцій та депутатських 
груп. “Цей принцип гарантує 
відповідальність уряду пе
ред суспільством за свою

діяльність або бездіяльність”, 
вважає, глава держави. При 
цьому він відзначив, що прове
дення політичної реформи вже 
стало ключовим елементом 
реалізації національних інте
ресів України у площині внут
рішньої політики.

Важливою у становлені дер
жавності Президент визначив 
роль демократії, якої нам усім 
належало вчитися. Наочним 
виявом демократії, як відомо, є 
вибори, коли демос-народ, 
який, за Конституцією, є носієм 
суверенітету і єдиним джере
лом влади в Україні, делегує 
’свою владу тимчасово уповно
важеним нею користуватися.

І тут, на думку Президента, 
потрібна політична культура як 
окремий вимір нашого постто- 
талітарного перевтілення. Ак
центував увагу врочистого 
зібрання Леонід Кучма й на ролі 
політичних партій. Зрілі партії, 
наголосив Президент, повинні 
бути несучими конструкціями 
демократичних систем, які не
суть повну політичну відпові
дальність перед суспільством.

Будь-яка політична рефор
ма лише тоді чогось варта, коли 
вона підкріплена економічними 
перетвореннями, що ведуть до 
поліпшення життя людей.

Українська економіка зро
била “мертву петлю” і впевне
но набирає висоту, зазначив у 
цьому плані Президент.

На підтвердження незво
ротності процесу зростання 
він навів факти, які свідчать 
про те що, ці зміни набули оз
нак тенденції і відбуваються 
незалежно від персоналій ви
конавців. “Зростання ВВП, як 
ви помітили, відбувається не
залежно від того, хто сидить, у 
міністерських кабінетах' — 
сказав Президент.

За словами Леоніда Кучми, 
Україна пройшла шлях від край
ньої нижньої точки у 1994 році, 
коли відбулося падіння ВВП на 
23 відсотки, а інфляція — по
над 10 тисяч відсотків, і до ни
нішньої — зростання ВВП за 
останні три роки на 20 
відсотків, інфляція на рівні 5 
відсотків. “Обидва ці показни
ки — як негативний, так і пози
тивний — на рівні світових ре
кордів", зазначив Президент.

Серед головних здобутків 
країни за час Незалежності 
глава держави спинився на 
тому, що сильна й ефективна 
влада потроху, нехай набага
то повільніше, ніж того б хоті
лося, набирає обертів. Разом

з нею набирає обертів і країна. 
Ми маємо всі підстави пиша
тися поліпшенням соціально- 
економічної ситуації.

Уперше за 12 років розпо
чалася реалізація концепції Ук
раїни як транзитної держави.

Йдеться, перш за все, про 
будівництво європейських авто- 
банів, що означає тисячі нових 
робочих місць у країні. Запусти
ли швидкісні потяги, що з’єдна
ли столицю з найбільшими міста
ми України. Відновили авіаспо
лучення всередині країни.

Є певні успіхи й у соціальній 
сфері. Середньомісячна номі
нальна заробітна плата за пер
ше півріччя 2003 року зросла 
до 413 гривень, що більш як на 
20 відсотків вище, ніж у пер
шому півріччі 2002 року. Зрос
тає довіра громадян до держа
ви, про що свідчить збільшен
ня лише за 4 місяців поточного 
року вкладів населення у бан
ківську систему майже на 6,5 
мільярда гривень. Помітні по
зитивні зрушення — і в інсти- 
туціональному аспекті: впро
ваджується пенсійна рефор
ма, яка дасть змогу вже найб
лижчим часом підвищити 
рівень пенсій.

У той же час Президент Ук
раїни Леонід Кучма висловив 
занепокоєння тим, що в умо
вах збереження високих 
темпів економічного зростан
ня практично припинилося по
гашення заборгованості із за
робітної плати. Це питання ні в 
якому разі не повинне залиша
тися поза увагою уряду.

Леонід Кучма також звернув 
увагу на необхідність приско
рення запровадження страхо
вої медицини, що дозволить 
кардинально вирішити пробле
ми охорони здоров'я в Україні. 
Крім цього, на його думку, вар
то скасувати ПДВ на життєво 
важливі медикаменти повсяк
денного вжитку вітчизняного 
виробництва і встановити на 
них граничну торговельну на
цінку, а для громадян похилого 
віку,— встановити цільові доп
лати на придбання ліків. Пре
зидент висловився за -якомога 
швидше вирішення питання за
безпечення соціальним жит
лом представників найменш 
захищених верств населення. 
На черзі також, за його слова
ми, розробка Державної про
грами безоплатного забезпе
чення цієї категорії населення 
лічильниками води і тепла.

“Уряд і парламент повинні 
моделювати свою діяльність,

ВИХОДЯЧИ ВІД ГОЛОВНОГО —  ВІД
людини, від її зарплати, пенсії, 
освіти, стану здоров’я, умов для 
дозвілля і задоволення духовних 
потреб”, — наголосив глава дер
жави. “Бо коли зростає ВВП, 
але не зростає адекватно жит
тєвий рівень, то це означає, що 
на кінцевий результат — на 
саму якість життя людей — ми 
не вийшли”, — додав він.

“Соціальне самопочуття 
українського народу є доволі 
тривожним. Щоправда, частка 
людей, які оцінюють соціально- 
економічне становище як “по
гане", зменшилася порівняно з 
1998 роком удвічі. Але багато 
наших співгромадян відчуває 
страх перед небезпекою втра
тити роботу, не отримати на
лежну безоплатну медичну 
допомогу, нездатністю стаб
ільно підтримувати прожитко
вий мінімум своєї сім'ї.

Але вся робота влади спря
мована на прискорення 
темпів позитивних змін. Вони 
неможливі, якщо влада рішу
че не позбудеться тих, хто її 
дискредитує.

Економічного прориву не 
відбудеться, поки кожен кері
вник на своєму рівні не почне 
відповідально ставитися до 
своїх посадових обов’язків. 
Найголовнішим з них вважаю 
роботу із залучення іноземних 
інвестицій. Хочу повторити: ми 
ніколи не змиримося з тим, що 
зростання економіки, яке три
ває четвертий рік, досягнуто 
головним чином за рахунок ек
стенсивних чинників та підви
щення купівельної спромож
ності населення. З тим, що 
інвестиційний та інноваційний 
складники цього зростання за
лишаються незначними. Саме 
тому одним з основних показ
ників оцінки роботи керівників 
міністерств, обласних і район
них адміністрацій та мерів міст 
буде реальний стан залучення 
іноземних інвестицій."

Важливою проблемою, що 
потребує негайного вирішення, 
глава держави вважає утвер
дження засад правової держа
ви, підвищення рівня безпеки 
для наших співгромадян. Особ
ливу тривогу у суспільстві вик
ликає зрощення криміналітету 
з державними структурами, 
які покликані з ним боротися.

Леонід Кучма підкреслив, що 
корупція, зокрема, в правоохо
ронній сфері стала проблемою 
національної безпеки, і це вима
гає реагування та висновків на 
найвищому державному рівні.

Зокрема — перегляду функцій 
та повноважень такого консти
туційного органу, як Рада націо
нальної безпеки і оборони.

Говорячи про європейський 
вибір, Україна повинна припини
ти декларувати часові рамки

свого вступу до Євросою- 
зу. Головне — підвищити 
рівень життя, посилити соц
іальні гарантії нашим громадя
нам, забезпечити розвиток де
мократії, адже для суспільства 
насамперед у цьому і є сенс 
європейського вибору.

Леонід Кучма зазначив, що 
Україна свій європейський вибір 
не тільки зробила, але й напов
нила його реальним змістом. 
Мова йде, за його словами, зок
рема, про наполегливий діалог 
України з Євросоюзом, реальне 
просування на шляху вступу до 
НАТО, активізацію взаємовідно
син із західними сусідами, які уже 
є членами Альянсу чи стоять на 
його порозі. “Європейський вибір 
України — це повернення до на
шої національної ідентичності, на
гадування того, що є альфою і 
омегою більш ніж тисячолітньо
го нашого історичного шляху від 
Хрещення Русі-України і до пост
комуністичної доби”, — наголо
сив Президент.

Що стосується двосторон
нього співробітництва України 
і Сполучених Штатів, то, за 
словами Леоніда Кучми, в цьо
му питанні “логіка взаємної за
цікавленості, стратегічний збіг 
інтересів та спільне сповіду
вання цінностей демократії і гу-

ш и в е т м е т м  шт

манізму, як і варто було спо- § 
діватися, неминуче взяли |  
гору над часом надто емоц
ійним сприйняттям окремих 
неоднозначних, а іноді зовсім 
неіснуючих обставин".

Одним з важливих зав- |  
дань політиків Леонід Кучма 
назвав необхідність конце^  
трації їх зусиль на створень.^- 
умов для підвищення націс-г^ 
нальної гідності українсько*'' 
го народу.

Леонід Кучма закликав 
політиків припинити приниз
ливе плазування по чужих ; 
владних дворах. “У світі прий
нято спілкуватися мовою 
здорового, жорсткого праг- | 
матизму, рішучого відстою- 
вання своїх національних ' 
інтересів — без ідеологічних 
сентиментів та бутафорсь
кого альтруїзму”, — наголо
сив він. “Якщо ми не схаме
немося і не випростаємося, 
нас завжди будуть робити 
якщо не далекими сусідами, 
то ще й бідними родичами, 
а то й зовсім випихатимуть , 
з тієї самої європейської |  
сім’ї, яку створювали наші 
далекі пращури”, — відзна
чив Президент, підкреслив
ши, що насамперед моралі | > -  
но-психологічний катал із?,^' 
тор спроможний зцемент^, . 
вати націю, у жилах якої нур-~|" 
тує невичерпна молода \ 
енергія.

“ Київська правда” ,
28 серпня 2003 р.

2003: МЕЖДУНАРОДНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО -  ЧЕРНОБЫЛЮ1
В эти дни в Славутиче проходит VI научно-практическая конферен

ция Международного чернобыльского центра. С 10 по 12 сентября в 
Чернобыльском центре по проблемам ядерной безопасности, радиоак
тивных отходов и радиоэкологии будут обсуждаться проблемы снятия 
с эксплуатации реакторных установок, преобразования объекта “Ук
рытие" в экологически безопасную систему, строительства новых 
объектов для работы с радиоактивными отходами и их хранения.

Конференция проходит при поддержке Минтопэнерго, МинЧС, Ми
нистерства экономики и европейской интеграции Украины, Мини
стерства энергетики США, Министерства торговли и промышлен
ности Великобритании, Европейской комиссии, “Программы разви
тия" ООН. В эти дни в Славутич съедутся представители Украины, 
России, Беларуси, Молдовы, Франции, Германии, Японии, Великоб
ритании, США и Швейцарии. В конференции примут участие более 
250 ученых и специалистов в указанных областях, руководители 
научных центров, институтов, лабораторий: Будет заслушано более 
120 докладов, предполагается также значительное количество док
ладов стендовых. Наибольшее внимание участников конференции 
привлекает объект “Укрытие". Почти половина всех представлен
ных докладов касается вопросов, связанных с этим сооружением. 
Речь об устойчивости конструкции, поведении и состоянии топли
восодержащих масс в течение длительного периода времени, про
шедшего со времени Чернобыльской катастрофы. Работа с РАО 
также входит в перечень приоритетных тем, вынесенных на конфе
ренцию. Значительным также оказался интерес и к радиоэкологи
ческим исследованиям на территории зоны отчуждения, поэтому 
они будут обсуждаться на заседании отдельной секции. Кроме того,' 
учитывая социально-экономическое положение Славутича, создав
шееся в связи с закрытием Чернобыльской АЭС, организаторы (Чер
нобыльский центр и ГСП ЧАЭС) учредили отдельную секцию, на 
которой будут освещены вопросы социальной защиты работников 
станции и жителей города. Работу секции откроет доклад мэра Сла
вутича Владимира Удовиченко.

Проблеми економічного 
розвитку м. Славутича, 

створення компенсуючих 
робочих місць у зв'язку 

із достроковою зупинкою 
Чорнобильської АЕС

Тези виступу на конференції 
міського голови  Володимира  
Петровича Удовиченка

Завершується третій рік життєді
яльності м. Славутича після достро
кового зняття з експлуатації блоків 
ЧАЕС. Перше, що необхідно зробити, 
— це аудит соціальних проблем, по
в'язаних із закриттям головного 
містоутворюючого підприємства. 
Основні серед них:

- значне зменшення кількості ро
бочих місць у зоні ЧАЕС;

- втрата високооллачуваних робо
чих місць;

- заборгованість заробітної плати 
в будівельному комплексі, що задія- 
ний в міжнародних проектах;

- складність тендерних процесів;
- різке збільшення робочих місць (до 2 

тисяч), особливо в будівельно-монтажній 
сфері, і різке зменшення їх (до 300 — 400 
робочих місць усього) в 2008 р.

Основою соціальних проблем є 
економічні проблеми, а саме:

1. Імідж Славутича після зупинки 
ЧАЕС зменшився до критичного рівня.

2. Економічна політика держави не 
сприяє залученню інвестицій в Украї
ну. Відбулось кілька спроб відміни 
спеціальних економічних зон. Саме об
говорення цього питання негативно 
вплинуло на інвесторів СЕЗ України, в 
тому числі і м. Славутича.

3. Не відпрацьовано механізм міжна
родної допомоги в залученні інвестицій 
до міста. Не розроблено і тим більш не 
реалізовано механізм гарантій для міжна
родних інвесторів, як на рівні держави, 
так і на рівні міжнародних інституцій.

4 .  Н еконкурентоспром ож н ість  
підприємств Славутича, у т.ч. СЕЗ, у ча
стині заробітної плати перед ДСП "ЧАЕС" 
і ВП “Атомремонтсервіс”, звідки кадрова 
проблема, особливо в комунальній сфері.

Проблема реформування кому
нальної сфери, що є головною у жит
тєзабезпеченні міста. Суттєвою скла
довою цього реформування є реалі
зація програми енергозбереження.

Місто монопрофільне, в "чистому 
варіанті”, планувалось, проектувалось 
і будувалось в умовах адміністратив
но-планової економіки.

Держава практично поступово 
самовідмежувалась від міста під гас
лом "Славутич повинен жити як усі". 
Міжнародна співпраця не є досить 
ефективною.

Основні напрямки, в яких міжна
родна підтримка була б високоефек
тивною:

1. Розробка та реалізація програ
ми залучення інвестицій. Відпрацю
вання та реалізація механізму міжна
родних гарантій (в системі ЄБРР).

2. Сприяння через фінансову до
помогу (гранти, довгострокові кре
дити) реформуванню комунально
го господарства.

3. Сприяння створенню на базі 
міста демонстраційної зони енергоз
береження в рамках міжнародних 
програм.

4. Сприяння розвитку вищої осв
іти на навчальній матеріально- 
технічній базі міста.

5. Сприяння реалізації проекту 
"Оптоволоконна лінія зв’язку Славу
тич — Чернігів".

6. Підтримка розвитку Чорно
бильського центру. Надання йому 
статусу Міжнародного. Завершення 
будівництва споруди під офіс Чорно
бильського центру “Проект готелю”.
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ПО СЛУЧАЮ ДНЯ
ЛРИНИМАТЕЛЯ

5 сентября в зале торжествен
ных событий горисполкома со
стоялось празднование Дня пред
принимателя, который Украина 
отмечает в первое воскресенье 
сентября. По случаю праздника 
ряд предпринимателей и коллек
тивов города были награждены 
грамотами Славутичского горсо
вета. Всего в списке награжден
ных 31 пункт. В том числе трудо
вые коллективы КП “Агентство 
по развитию бизнеса", КП “Адми
нистрация СЭЗ “Славутич", об
щественные организации “Лабо
ратория малого бизнеса” и 
“Центр развития общины", пред
седатель правления городского 
благотворительного фонда 
“ЧАЭС Славутич развитие" Нг- 
Ивановская, управляющий сла- 
вутичским филиалом “Промин- 
вестбанка" А. Даньковский, ди
ректор ТРК “Славутич” А. Деми
дов, заместитель генерального 
директора ГСП ЧАЭС В. Голос
кокова, член Общественного со
вета Славутича В. Гаврилин, 
председатель объединенного ПК 
ГСП ЧАЭС Е. Козлов, замести
тель начальника налоговой инс
пекции Е. Коваленко, начальник 
инспекции М. Макаренко, дирек
тор ОАО “Атасе” В. Арефьев, ди
ректор ЗАО “Мебель" А. Богуц
кая, заместитель директора это- 

же предприятия В. Богуцкий,
, р е к т о р  ЧП “Влад” В. Волков, за- 
ТГ'з'еститель директора этого пред

приятия Е. Трофимова, директор 
фирмы “Атмастрой” В. Ваниянц, ди
ректор ООО “КЕН" И. Гах, предпри
ниматель А. Гах, директор ООО 
“Эско-Центр” В. Гензицкий, дирек
тор ООО “Диоро" В. Ивановский, 
предприниматель А. Журавлев, ди
ректор КП “Славутич-Чернобыль- 
тогр” Т. Кляпец, председатель ПК 
НАЭК "Энергоатом" А. Лыч, дирек
тор Славутичского хлебозавода С. 
Осипова, директор трикотажной 
фабрики “Елена” М. Семений, за

меститель директора фабрики
О. Грищенко, директор филиала 
“Шепри” С. Шершень.

В речи, с которой к собрав
шимся обратился председатель 
Славутичского союза предприни
мателей Сергей Чесноков, под
черкнуто, что сегодня малый и 
средний бизнес на Киевщине дает 
значительные доходы в бюдже
ты всех уровней, а также успеш
но решает вопросы занятости на
селения.

РАСЦВЕТЕТ ЛИ ПРЕД
ПРИНИМАТЕЛЬСТВО 

В УКРАИНЕ?
В апреле текущего года исследовательским центром "Имидж-Контроль" 

по заказу программы “Партнерство за прозрачное общество" был проведен 
всеукраинский опрос, основная цель которого — выяснить отношение пред
принимателей к степени коррумпированности органов, регистрирующих их, 
проверяющих и др. Было опрошено 5100 респондентов из Кива, Донецка, 
Дрогобыча, Каменца-Подольского, Лубнов, Луганска, Львова, Николаева, Сум, 
Черновцов, Харькова, Херсона и ряда других промышленных городов Украи
ны. Результаты опроса сами просятся на полосу.

В ходе обработки данных опроса выяснилось, что 43% респондентов 
были вынуждены давать взятки различным должностным лица!у|. При 
этом среди предпринимателей взятки давали уже 59%. Подавляющее 
большинство опрошенных (73%) считают, что в Украине невозможно 
честно, прозрачно и без взяток вести бизнес. Еще 20% уверены, что это 
почти невозможно. И только 7% надеются, что таки возможно. Среди 
главных причин, которые тормозят развитие предпринимательства в 
Украине, по мнению самих участников малого и среднего бизнеса, можно 
назвать высокие налоги (25%), несовершенное законодательство (25%), 
общую коррумпированность чиновников (23%).

В то же самое время, не обращая внимания на трудности, 37/о опро
шенных считают, что начинать свой бизнес все же нужно. Наибольший 
процент желающих открыть дело — среди молодежи в возрасте 18 — 24 
лет (59%). Среди тех, кому 25 — 35 лет энтузиастов подобного рода на 
9% меньше. Среди желающих начать свое дело 55% имели опыт дачи 
взяток должностным лицам в течение последнего года. Если анализиро
вать по региональной принадлежности, то наибольшее количество не
давних “взяткодателей” — в столице (57%) и центральных областях 
Украины. Следом за Центром следует Запад — 4% опрошенных были 
вынуждены давать взятки чиновникам для успешного решения вопро
сов, лежащих исключительно в правовом поле.

Интересен и другой факт 56% опрошенных не желают начинать биз
нес, поскольку не имеют стартового капитала (28,8 %), не уверены в 
собственных силах (13,9%), опасаются финансовых рисков (8,3%), не 
имеют соответствующих связей "наверху” (8,1%); 7,9% респондентов 
пугает нестабильность экономической ситуации в стране, 4,4% — чрез
мерное вмешательство государства в дела бизнеса, 3,1% боятся ма
фии, 2,8% не нравятся условия кредитования.

По материалам, предоставленным Черниговским пресс-клубом
реформ, подготовила Майя РУДЕНКО

ПРОБЛЕМЫ БЮДЖЕТНОГО КОДЕКСА 
ОБСУЖДАЛИСЬ В СЛАВУТИЧЕ

Как уже писала наша га
зета, 3 — 4 сентября в Сла- 
вутиче проходил круглый 
стол "Бюджетный кодекс 
Украины и его влияние на 
местные финансы и меж
бюджетные отношения в 
контексте развития мест
ного самоуправления в Ук
раине”. Форум проводился 
в рамках совместной про
граммы сотрудничества 
между Европейской Комис
сией и Советом Европы для 
укрепления демократичес
кий стабильности в Украи- 
Г20. Целью совместной про
ч и м ы  является непосред- 

^  енная помощь нашей 
стране в выполнении тех 
обязательств, которые она 
брала на себя вступая в 
Совет Европы, а также ско
рейшее достижение Украи
ной критериев и.показате
лей, необходимых для вхож
дения в Евросоюз. Органи
заторами круглого стола 
выступили Фонд содей
ствия местному самоуп
равлению при Президенте

Серед учасників за
сідання круглого сто
лу, що проводився  в 
Славутичі 3 та 4 ве
ресня 2003 року — екс
перт Ради Європи, 
професор Університе
ту Париж-1, Пантенон 
— Сорбонна, Жерар 
Марку презентував  
проект аналітичного  
зв іт у щодо стану  
місцевих ф інансів  та 
бюджетних відносин в 
Україні.

Доречно пов ід ом и 
ти, що він є автором 
експертизи проекту  
Закону України “ Про 
місцеве самоврядуван
ня в Україні" (нова ре
дакція). У 2001 році пан 
Жерар Марку зд ійсню 
вав дослідження стану 
фінансів місцевих бюд
жетів в Україні. У його 
зв іт і м іст ят ься ре 
зультати анал іт ич
них місій.

Украины, Совет Европы и 
Славутичский горсовет. Круг
лый стол был организован для 
того, чтобы структуры, уча
ствующие в формировании 
местных бюджетов, имели 
возможность обсудить про
блемы, связанные с введени
ем в действие Бюджетного 
кодекса, наметить пути улуч
шения и усовершенствования 
правовой базы по вопросам 
местных финансов и межбюд
жетных отношений, а также 
рассмотреть предваритель
ный проект отчета совета эк
спертов Совета Европы в от
ношении решения этих про
блем в Украине.

Есть основания предпола
гать, что результаты форума 
будут вполне реальными, по
скольку в обсуждении приня
ли участие представители 
Администрации Президента 
Секретариата Кабмина, Мини
стерства финансов, Минюс
та, Расчетной палаты, мэры, 
начальники городских финан
совых управлений, представи
тели Ассоциации городов Ук

раины, Совета лидеров мест
ных и региональных властей 
Украины, Ассоциации городов 
Киевщины и др. Делегацию 
представителей Совета Евро
пы возглавил руководитель 
отдела по сотрудничеству с 
органами местной власти 
Секретариата СЕ, г-н Робер
то Фазино. В ее состав вошли 
координатор реализации в 
Украине мероприятий совме
стной программы по вопросам 
укрепления местной демокра
тии Мартинес Приедитис и 
эксперт СЕ Жерар Марку.

К слову, для г-на Марку 
этот приезд в Украину — уже 
не первый. Профессор уни
верситета Париж-1, Панте
нон —■ Сорбонна, автор экс
пертизы проекта Закона "О 
местном самоупралении...", 
исследуя в 2001 году финан
совое состояние местных 
бюджетов в нашей стране, 
отметил, что произведенная 
реформа финансов местных 
бюджетов, закрепленная 
Бюджетным кодексом, не
сомненно, является успехом

Украины.
Впрочем, с его мнением 

вряд ли согласятся городские 
головы ряда городов страны, 
ситуация в которых — по раз
ным причинам — подобна 
славутичской. Славутчане 
наслышаны о пресловутом

кож втрату ресурсів (зарпла
ти, що підлягає прибутково
му податку); але інші міста 
стикаються із скороченням 
своїх промислових можливос
тей, і, таким чином, із втра
тою доходів, що посилює зро
стання видатків, пов’язаних з 
перебранням на власне утри
мання об'єктів соціальної 
інфраструктури місцевими 
бюджетами. Парламент знову 
повернувся до проблеми і по
просив уряд підготувати до 
бюджету-2004 методику і оці
нку додаткових трансфертів 
бюджету держави тим містам, 
що несуть непропорційне на
вантаження на мережу бюд
жетних установ, щоб скороти
ти реальні диспропорції. Міста, 
які мають АЕС, отримали 
спеціальне регулювання своєї 
ситуації законом, що був прий
нятий у липні 2003 року.

Славутич, як місто-база 
Чорнобильської АЕС, отримав 
спеціальний режим регулю
вання законом, прийнятим у 
липні 2003 року, який містить 
зобов'язання передбачити у 
законах про державний бюд-

“коэффициенте 0,9”, “благо
даря" которому регион, пере
живающий экономическую 
депрессию, оказывается фи
нансовым донором. Славути
чу подобную ситуацию, как 
известно, удастся, скорее 
всего, преодолеть при помо

жет України, зокрема, спец
іальні субвенції для бюджету 
міста Славутича з метою 
підтримки соціальної інфрас
труктури міста, так як і для 
застосування коефіцієнту 0,6 
для трансфертів вирівнюван
ня у державний бюджет. Пи
тання йде про проблему, для 
якої важко знайти рішення, що 
узгоджувалось би одночасно 
із справедливістю і економіч
ною ефективністю. Ясно, що 
відновлення рівноваги на ко
ристь областей, що отриму
вали в минулому менше забез
печення, є справедливим. Але 
було б абсурдно жертвувати 
об’єктами інфраструктури, 
втрата яких може стати не
минучою, якщо не дати фінан
сування, необхідне на їх утри
мання і експлуатацію, і така 
втрата буде врешті-решт оп
лачена всією країною, бо з ча
сом їх необхідно буде рекон
струювати. Тому треба по
єднати три типи рішень:

- безперечно, дозволити 
певне скорочення потужнос
тей, коли зменшується відпо
відне населення;

щи недавно принятого За
кона “Про внесення змін до 
Закону “Про загальні заса
ди ..." Иные города пребы
вают в более печальной си
туации...

Майя РУДЕНКО

- окремо розглянути ви
падок тих інституцій, які 
незаконно залучені до 
бюджету міста, коли вони 
призначені для населення 
більшого регіону, і які ма
ють обласне або націо
нальне значення; в тако
му випадку структуру пе
редати до компетенції і 
власності облради (нага
даємо, що вона покликана 
представляти спільні інте
реси місцевих громад об
ласті) і навіть держави;

- надати місту додатко
ву дотацію, що дозволить 
утримувати об’єкти місце
вої інфраструктури, чого 
йому не дозволяє більше 
виконувати його фінансо
ва ситуація, або ввести в 
показник витрат фактор, 
що представляє переви
щення видатків, які несуть 
ці міста порівняно з серед
ньою величиною; можливо, 
на практиці буде легше і 
більш прозоро створити 
спеціальну дотацію.

Центр інформації 
м іськвиконкому

ДУМКА ЕКСПЕРТА
Із виступу Жерара 

Марку про пробле
ми Славутича, що 

стосуються міжбюд- 
жетних відносин:
“З набуттям чинності Бюд

жетного кодексу до бюджету 
області передається низка 
виплат, вартість обслугову
вання яких перевищує засоби 
і населення міста (спеціальні 
лікувальні і освітні заклади). 
Місто Славутич на півночі Ук
раїни є показовим прикладом 
цього типу проблеми. До 2000 
року, дати припинення експ
луатації ЧАЕС, Україна забез
печувала і продовжує забез
печувати більшість робочих 
місць для мешканців Славути
ча, фінансувала всі дитсадки, 
всі комунальні служби (жит
лове господарство, газ і елек
троенергія) і спортивні об
’єкти, що становило близько» 
40 млн. грн. Сьогодні місто

може направляти 
лише 5,4 млн. грн. на 
фінансування цього 

господарства. Через те, що 
Славутичу властива значна 
податкоспроможність, по
рівняно з рештою України, 
місто поповнює в значному 
обсязі фінансування вирівню
вання, що розглядається ви
борними органами Славутича 
як несправедливим, бо місту 
не вистачає засобів, щоб ут
римувати свою інфраструкту
ру. На 2002 рік передбачені 
витрати становили 17,3 млн. 
грн., але схвалені витрати 
були обмежені до 8,7 млн.; 
отже, місто мусило відмови
тися від 8,8 млн. у рахунок 
вирівнювання. Частина витрат 
була перекрита позикою (2,3 
млн.) і субвенцією бюджету 
області, взятої з коштів спец
іального фонду.

Ситуація зі Славутичем не 
є винятковою. Інші міста, які 
мають АЕС, змушені також 
взяти соціальну інфраструк
туру на себе; ситуація Славу
тича відрізняється тим, що 
закриття станції означає та-
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ПРИВЕТСТВУЕМ "ЗОСЮ"
4/Теледень-Славутич __________________________

Вот и дождались: в кон
це нынешней недели, с 12 по 
14 сентября, состоится юби
лейный, XX фестиваль дет
ского творчества, журнали
стики и прессы. Как уже 
упоминала наша газета, в 
силу известной финансовой 
ситуации, нынешняя “ЗОСя” 
будет продолжаться не 4, а 
3 дня. Впрочем, судя по ин
тенсивности программы, 
разработанной оргкомите
том фестиваля, “ЗОСя- 
2003" обещает быть не ме
нее зрелищной, чем в пре
дыдущие годы. В рамках фе
стиваля будет работать эк
спозиция “ЧАЭС на изломе 
тысячелетий” (ДК “Энер
гия"), пройдут ряд пресс- 
конференций с государ
ственными и общественны^ 
ми деятелями, как обычно, 
будут презентованы новые 
товары и услуги, предлагае
мые потребителям славу- 
тичскими производителями.

- Все 3 дня фестиваля на 
центральной площади горо
да практически непрерывно 
будут идти концерты и шоу- 
программы — при участии 
художественных коллекти
вов Славутича и гостей го
рода. В пятницу, 12 сентяб
ря, в половине восьмого ве

чера, на центральной площа
ди города состоится торже
ственное открытие фестива
ля, причем предшествовать 
ему будет событие, до сих пор 
не имевшее место на “ЗОСе": 
карнавальное шествие с уча
стием команд, приехавших на 
фестиваль. Предполагается, 
что все они выйдут на про
спект Дружбы Народов, где и 
состоится шествие с флага
ми городов и стран, откуда они 
приехали. Не исключено — с 
шуточными реквизитами и 
"визитками" своих изданий или 
телестудий. В общем, изо всех 
сил попытаются ребя как 
можно выгоднее подать. Лю
бимое славутичской детворой 
и участниками фестиваля 
цветное братание на “ЗОСе- 
2003” будет в субботу, 13 
сентября, с 12 до 13 часов. 
Так что участие в нем смо
гут принять и школьники го
рода. В 14.00 в библиотечно
информационном центре со
стоится встреча с черни
говским поэтом, лауреатом 
премии им. М. Коцюбинского 
Петром Руденко.

Кроме того, на нынешнем 
фестивале впервые после 2- 
летнего перерыва обещают 
заработать творческие мас
терские. Кто будет проводить

занятия с фестивальщиками, 
пока держится в секрете, од
нако, согласно программе, 
уже в 10.00 в субботу в ДДТ 
откроется мастер-класс “ В 
гостиной с мэтрами". С 15.00 
до 18.00 в этот же день там 
же пройдет мастер-класс “Де
ловое общение". В воскресе
нье профессиональные заня
тия начнутся в 9 утра с про
должением мастер-класса 
“Деловое общение". В 9.30 там 
же, в ДДТ, начнется круглый 
стол, в рамках которого будут 
рассмотрены вопросы, легко 
ли стать студентом универ
ситета журналистики, нужны 
ли государству молодежные 
СМИ, сколько стоит журна
лист. К участию в них пригла
шаются все те, кто интересу
ется этими вопросами, ведь 
наверняка попробовать себя 
в журналистике хотели бы не 
только те ребята-славутчане, 
которые выйдут на нынешнюю 
“ЗОСю” вместе со своими ко
мандами.

Кстати, о командах. На 
этой неделе уже прошли пред
варительные мастер-классы 
для городских команд фото и 
прессы. Разумеется, за 5 ча
сов занятий юным журналис
там и их руководителям чрез
вычайно тяжело освоить азы

профессионального мас
терства. Большинство же 
изданий, заявленных к уча
стию в фестивале, прежде 
либо не выходили вообще, 
либо печатались крайне не
регулярно. Конечно же, ко
мандам будет нелегко. По
этому, дорогой читатель, 
если вдруг в течение "ЗОСи" 
к вам на улице обратится 
какой-нибудь совсем юный 
журналист с просьбой по
участвовать в опросе, выс
казать свое мнение по ка
кому-либо поводу или дать 
интервью, не отказывайте 
ему: то, что он решился по
пробовать силы в столь 
сложном и неоднозначном 
деле, как журналистика, — 
уже подвиг, то, что он ре
шился подойти к вам, — 
подвиг вдвойне. Возможно, 
вы вообще первый респон
дент, с которым ему, нович
ку, приходится работать. 
Попытайтесь помочь чело
веку по мере своих сил.

Закрытие фестиваля со
стоится в 19 часов, в вос
кресенье, на центральной 
площади города. Гостей 
праздника ждет гала-кон
церт, дискотека, а возмож
но, даже фейерверк.

Майя РУДЕНКО

И вновь 1 сентября... Вот 
уже четвертый год открыва
ет двери Славутичский центр 
высшего образования и на
уки. В этом учебном году сту
денчество пополнилось еще 
75 первокурсниками дневной 
формы обучения, которые 
именно в нашем Центре хо
тят получить специальность 
экономистов, менеджеров, 
инженеров компьютерных 
систем. И мы, старшекурс
ники, поздравляем их с по
ступлением в вуз. Думаем, 
что это правильный выбор. 
Ведь у нас действительно 
замечательный Центр, от
личные преподаватели и 
созданы хорошие условия 
для обучения.

Я помню как это начина
лось... Мы были малочис
ленны, для нас, студентов 
Славутичского учебного

центра, все было в новинку. И 
даже ощущалась боязнь за 
судьбу Центра, а стало быть 
и за свою судьбу тоже. Теперь 
жаль тех, кто не присоединил
ся к нам, а избрал иные вузы. 
Ведь где еще увидите такой 
же изобретательный студен
ческий парламент, таких же 
веселых и жизнерадостных 
студентов, с их оригинальны
ми идеями, праздниками, 
КВНами, и таких же открытых 
преподавателей?! За два ко
ротких месяца после сдачи 
летней сессии в нашем вузе 
произошли большие переме
ны. В первый день учебы нас 
ожидал большой сюрприз: но
вый лекционный зал, о кото
ром во многих учебных заве
дениях, даже очень престиж
ных, студенты могут только 
мечтать, открыт уютный чи
тальный зал, оборудован по

новейшим стандартам каби
нет физики, фонды библиоте
ки пополнились современны
ми учебниками.

Получили подарок и наши 
преподаватели. Для них созда
на благоустроенная препода
вательская комната. В этом 
учебном году к нам перешли 
на постоянную работу из дру
гих вузов Украины шесть пре
подавателей, а это значит, что 
они поверили в наш Центр, по
верили в его развитие, а зна
чит, и в нас, студентов. И те
перь в каждой нашей группе 
есть свой куратор. Не это ли 
доказательство перспектив
ности Слйвутичского учебно
го центра?

Мы благодарим всех, кто 
создал для нас такие условия, 
а особенно выражаем благо
дарность директору Центра 
Анатолию Владимировичу Но

совскому, человеку, под 
руководством которого 
высшее образование в Сла- 
вутиче укрепляется с каж
дым годом. Верится в то, 
что наш маленький Славу- 
тич скоро станет академи
ческим городком. Теперь 
самое главное — учиться, 
учиться так, чтобы не было 
стыдно перед теми, кто дал 
нам возможность получить 
высшее образование и со
здает все условия для ее 
реализации. Мы готовы до
стойно нести знамя родимо
го института. Пусть дока
зательством его необходи
мости и уникальности ста
нет наше будущее.

Валерий ВОРОБЬЕВ, 
студент 4 курса, главный 

редактор газеты 
“Студенческий вестник”

Вирішення багатьох міських проблем залежить від 
участі жителів міста у житті своєї громади, зацікавле- ■ 
ності в його поліпшенні. Місцем зосередження ідей 
для самоорганізації та самодопомоги славутчанам є Я 
громадська організація

Центр розвитку громади.
; їй належить важлива роль у встановленні взаємин між 
Я населенням і міською владою

З метою виявлення проблем, які існують у місті, для вас,; 
шановні славутчани, з 11 серпня розпочала роботу “Гаряча 

І  лінія". Якщо у вас є пропозиції, ініціативи, спрямовані на роз- 
|  виток місцевого самоврядування, на покращення взаємодії 
І  між городянами та органами влади телефонуйте

2-97-57.
І  Добірка інформації з “Гарячої лінії" регулярно публіку

ватиметься в міській пресі. А найбільш цікаві ідеї будуть 
представлені в органи міської влади, на розгляд гро
мадської ради та міським громадським організаціям для 

:: реалізації. „
І  Ваші відгуки та побажання чекаємо на прямому ̂ зв’йзку з 
І  понеділка по п'ятницю, з 9.00 до 18.00, перерва з 13.00 до 14.00Д
"  ................  ■ ■■■ І ■ и— тіиііііт«— м и т и і— ИГЧ«чті1»ІІГІ1Ш»ІІ1—ЯПИМВМГІїтіШІГМІІШГТТІШГГГ^-

ШАНОВНІ СЛАВУТЧАНИ!
З метою виявлення проблем на шляху реформу- 1 

, вання житлово-комунального господарства міста, удос- |  
ї коналення ринку житлово-комунальних послуг з 25 1 
1 серпня 2003 року відділ міськвиконкому з питань 1 

комунальної власності, послуг та приватизації відкрив ’ 
“Гарячу телефонну лінію” . Якщо у вас є запитання, 5 

І  пропозиції та ініціативи, телефонуйте за номером - 
2-36-60 з понеділка по п’ятницю, з 16.30 до 18.00.

ШАНОВНІ СЛАВУТЧАНИ!
В рамках проведення Всеукраїнського рейду “Урок” з 15 

серпня по 15 вересня проходитиме щорічна благодійна акція 
"1 вересня — дітям Славутича!’’.

Просимо вас виявити турботу до дітей, які чекають на 
вашу допомогу!

Контактні телефони:
2-96-94, 2-19-70, 2-50-06 -  Славутицький міськвиконком.
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УЛУЧШЕНИЕ
КОММУНИКАТИВНЫХ

СВЯЗЕЙ
МЕЖДУ НАСЕЛЕНИЕМ И 

СТРУКТУРАМИ УПРАВЛЕНИЯ 
ГОРОДОМ

Стремясь к демократизации, современное украинское 
общество пытается наладить и упрочить связь между орга
нами государственной власти и населением, ибо без этой 
связи не может существовать и сама демократия.

Какой же представляют себе эту взаимосвязь жители 
нашего города? Чего ожидают славутчане от органов мест
ного самоуправления? Как перейти от недопонимания к со
трудничеству?

Ответы на подобные вопросы попытались найти орга
низаторы опроса общественного мнения, проведенного в 
августе этого года среди жителей города и работников го
родского исполкома.

Результаты опроса показали, что 23 (66,2%) респон
дентов обращались в исполнительный комитет городского 
совета, каждый четвертый — непосредственно к городс
кому голове, 13% — к депутатам городского совета. А это 
значит — о проблемах взаимодействия с органами власти 
люди знают не понаслышке, а из собственного опыта.

Анализ результатов исследования позволил выделить 
ряд проблем во взаимодействии органов власти города и 
населения.

В частности, по мнению работников городского испол
нительного комитета, к таким проблемам можно отнести:

1. Несовершенство законодательной базы.
2. Недоверие к властям со стороны населения.
3. Низкую социальную активность населения.
В тоже время славутчане выделяют следующие пробле

мы при взаимодействии с городской властью:
1. Отсутствие внимания и понимания со стороны работ

ников исполкома.
2. Формальный подход к решению проблем.
3. Волокита в решениях вопросов.
4. “Забюрократизированность” процесса обращения.
5. Неудобный график приема посетителей.
6. Необходимость частого сбора одних и тех же справг^ _

по разным отделам. _
Целью проводимого опроса было не только вскрытие 

существующих проблем, но и поиск путей их преодоления. 
Поэтому свои предложения по этому поводу высказали и 
представители городской власти, и большинство опрошен
ных жителей. Обобщенные мнения удобно представить в 
виде сравнительной таблицы.

Предложения по устранению проблем 
во взаимодействии

Со стороны работ ников 
городского

Со стороны населения

исполнительного
комитета • ________________________

1. Внимательнее относиться к  
посетителям.
2. Уменьшигь бюрократизм.
3. Оптимизировать график работы 
ряда отделов.
4. Работникам исполкома более 
ответственно относиться к  своей 
работе.
5. Предоставлять информацию по -.'уТ  
важнейшим решениям местных 
властей.
6. Создать консультационный 
пункт (по какому вопросу и куда 
можно обратиться).
7. Создать отдел по подготовке 
самых необходимых документов на 
месте (возможно, на коммерческой 
основе).
8. Не злоупотреблять служебным 
положением.
9. Перенести пенсионный отдел с 
4-го этажа на 1-й.

Таким образом, опираясь на результаты проведенного 
опроса, можно предложить ряд рекомендаций для органов 
местного самоуправления, соответствующих организаций 
по устранению причин, вызывающих указанные проблемы. 
В частности, целесообразно:

1. Регулярно информировать жителей города о решени
ях, принимаемых городскими властями.

2. Предварительно выяснять общественное мнение 
(вплоть до проведения социальной экспертизы важнейших 
управленческих решений) по актуальным вопросам жиз
недеятельности города посредством социологических оп
росов, фокус-групп, обсуждений на общественном совете, 
общественных слушаниях, телефонной "Горячей линии”.

3. По возможности, пересмотреть график приема посе
тителей в отделах, где зарегистрирован наибольший поток 
посетителей.

4. Проводить'регулярное обучение сотрудников испол
кома, с целью повышения коммуникативной компетентно
сти персонала (тренинги, направленные на овладение тех
никами активного слушания, способами решения конфлик
тных ситуаций).

5. Максимально информировать население обо всех со
бытиях социальной и экономической жизни города на го
родском сайте в сети Интернет.

Таким образом, проблемы во взаимодействии между на
селением и городскими властями определены, намечены 
пути их преодоления. В настоящее время сотрудники про
екта работают над внедрением указанных рекомендаций.

Оксана МАРЕНЕЦ, 
координатор компонента

1. Усовернкнсгеование 
•законодательной базы.
2. Поны л к  ние уровня 
осведомленности
11аселе1 шя о собаке! шых 
правах, возможностях и 
обязанностях.
3. Повышение уровня 
зашггересованности 
населения в 
жизнедеятельности 
города
4. Оснанкнис рабочих 
кабинетов необходимой 
оргтехникой (для 
обеспечения более 
быстрого приема 
граждан).



1 2/Теледень-Славутич

•  ОСОБОЕ МНЕНИЕ

SIP -  ДВЕ ТРЕТИ ПУТИ: 
НИ КОЛИЧЕСТВА, НИ КАЧЕСТВА,

НИ УПРАВЛЕНИЯ
(Начало в №35 — 36)
Наиболее показатель

ным примером низкого ка
чества оформления про
ектных решений служит 
процесс принятия реше
ния П1.

Проектное решение П1 
является заключитель
ным итогом (фреймом, по 
терминологии SIP) выпол
нения задачи 1, и для обес
печения его качества не
обходимо выполнить 12 
предыдущих фреймов 
этой задачи, шесть из ко
торых, принципиально 
важных для качества П1, 
носят следующие наиме
нования:
'  1. Отчет по альтерна
тивным вариантам стаби
лизации.

2. Предынтегральный 
проект стабилизации.

3. Интегральный про
ект стабилизации.

4. Отчет по оценке аль
тернативных вариантов 
стабилизации и доступа.

5. Концептуальный про
ект биозащиты и тестиро
вания.

6. Решение регулирую
щего органа (Р1).

Дополнительно в соот
ветствии с планом SIP для 
обеспечения качества 
проектного решении П1 
должны быть использова
ны следующие результа
ты работ по другим зада
чам плана:

1. Комплектация доку
ментации по задаче 2 
(фрейм 17).

2. Комплектация доку
ментации по задаче 3 
(фрейм 31).

3. Комплектация доку
ментации по задаче 4 
(фрейм 45).

4. Структурный отчет 
по задаче 6 (фрейм 73).

5. Проектное решение 
ПЗ.

6. Геотехнический от
чет по задаче 7 (фрейм 
87).

7. Отчет по пыли (за
дача 10, фрейм 116).

8. Решение по обраще
нию с водой (П6).

9. Данные по началь
ной характеризации ТСМ 
(задача 14, фрейм 189).

10. Стратегия обще
промышленной безопас
ности и доступа (задача 
16, фрейм 213).

11. Отчет по Анализу 
“польза-вред” различных 
альтернатив удаления 
ТСМ и обращения с РАО 
(задача 19, фрейм 248).

12. Отчет по предкон- 
цептуальному инжинирин
гу и анализу стратегии бе
зопасного конфайнмента 
(задача 21, фрейм 275).

То есть ключевое про
ектное решения П1 в це
лях обеспечения необхо
димого качества должно 
опираться как минимум 
на вышеперечисленные 18 
документов, выполненных 
в рамках SIP. Это не гово
ря уже обо всех необходи
мых НТД, относящихся к 
данному вопросу.

Трудно, невозможно 
поверить, но в списке 
литературы, которая ис
пользовалась авторами 
клю чевого проектного 
решения П1, не упомина
ется ни один (!) из выше
приведенных докум ен
тов, обязательных для 
обеспечения качества 
П1.

Ниже .приводится пере
чень тех всего пяти доку

Ход выполнения запланированных SIP строительно-монтажных работ
№ Н аим енование Д а ты  и ср о ки  вы полнения  работы С остояние П рим ечание
п/п стр о и те л ьн о -м о нта ж н ы х

работ
начало
м есяц /год

о ко н ч а н и
е
м есяц /год

п р о д о л ж и т 
ельность/ 
год , м есяц

работа проектная
д о кум е н та 
ция

1 2 3 4 5 6 7 8

і С табилизация и 
экра ни рование западной 
стены

02.1999 07.2002 Зг. 5м. Н е начато 11с готова

2 С табилизация и 
экра ни рование балки 
“ М а м о н т " и ю ж н о го ! 
участка

02 .1999 07.2002 Зг. 5м. Н е начато Не готова

3 С табилизация и 
экранирование 
в о с т о ч н о ю  и северного  
уча стко в

02 .1999 07.2002 Зг. 5м. Н с начато Не готова

4 Стабилизация кр ы ш и , 
опор  кр ы ш и , п окры ти я

10.1999 07.2002 2г. Ю м. Н е начато I !е готова

5 М о н та ж  систем ы
аварий ного
пы леподавления

12.1998 12.2000 2 г. Н е начато Не готова

6 М о н та ж  систем ы  
м о н и то р и н га  С Ц Р

02.1999 01.2001 1 г. 11 м. Не начато Н е готова О тсутствует 
(не  пр и н ято ) 
проектно е  
реш ение П5

7 М о н т а ж  систем ы  
обращ ения с водой

02.1999 09.2001 1 г. 7м. Не начато Н е  готова

8 М одернизация  систем ы
пр о ти во п о ж а р н о й
защ иты

02 1998 10.1999 1г. 8м. Не начато Н е готова

9 Разработка и испы тание 
те хно л о ги ч е ско й  
у с та но в ки  п о  удалению  
ГС М

02.1998 06.2002 4 г. Зм. Не начато Н е готова О тсутствует 
(н с  пр и н ято ) 
проектное  
реш ение П8

10 С трои тельство  Ц Б К  и 
вы полнение 
д е м о н та ж н ы х  работ

02 .2002 07.2006 4г.5м . Не начато Н е готова

ментов, на которые ссыла
ются авторы ключевого про
ектного решения П1:

1. Проектные критерии 
для интегрированного про
екта.

2. Интегрированный от
чет по стабилизации, экра
нированию и доступу.

3. Лицензионный план для 
первоочередных проектов в 
рамках Плана осуществле
ния мероприятий на ОУ 
ЧАЭС.

4. Лицензионный про
цесс во время реализации 
ПОМ на ОУ ЧАЭС.

5. "Техническое реше
ние № 01/00 ОУ”, май 2000, 
НАЭК “Энергоатом".

Любой образованный че
ловек, даже не специалист 
в области качества при 
обеспечении ядерной и ра
диационной безопасности, 
может самостоятельно 
дать оценку качества при
нятого НАЭК “Энергоатом” 
ключевого проектного ре
шения П1. Возможно, следу
ет добавить, что на выра
ботку данного проектного 
решения ЕБРР выделил око
ло 12 млн. долларов, в то 
время как стоимость всей 
Задачи1, завершением ко
торой и является П1, равна 
62 млн долларов. И это не

считая запланированной 
стоимости работ по фрей
мам других задач.

Грустный итог всего ска
занного: на качестве реше
ния П1 ЕБРР сэкономил бо
лее 50 млн. долларов. По-ви
димому, недобросовест
ность подхода, навязанного 
со стороны ЕБРР к деятель
ности по разработке ключе
вого проектного решения П1, 
чувствовали и многие учас
тники этого процесса. Об 
этом косвенно говорит ти
тульный лист Решения П1. 
Действительно, из этого ти
тульного листа видно:

1. Решение утверждено
10.05.2000.

2. Представители укра
инской стороны, ГУП ПОМ, 
подписывают его также
10.05.2000.

3. Представители запад
ной стороны подписывают 
его 1 1.05.2000, т.е. через 
день после утверждения. Их 
сломать оказалось не
сколько сложнее, чем укра
инских представителей.

4. Директор ОП ЧАЭС 
подписал проектное реше
ние только 1 3.05.2000, т е. 
через три дня после утвер
ждения решения. Он про
держался дольше, чем за
падные представители.

5. Н а ч а л ь н и к  
объекта "Укрытие" под
писал данное проектное 
решение без указания 
даты. Это означает, что 
он защищал качество ре
шения П1, а значит, и ин
тересы Украины дольше 
всех.

ЕБРР не сделал ника
ких замечаний по каче
ству Ключевого проект
ного решения П1 и опла
тил указанную выше 
явно заниженную цену 
разработки данного реше
ния. Чем отчетливо пока
зал всем участникам де
ятельности по реализа
ции плана Э IР , какую 
планку требовательнос
ти к качеству работ по 
Б1Р установил ЕБРР. По
этому нет ничего удиви
тельного в том, что ав
торы и остальных приня
тых решений сохранили 
о х а р а к т е р и з о в а н н ы й  
выше подход к их каче
ству. Воистину, кто пла
тит, тот и заказывает му
зыку.

Владимир ЩЕРБИНА, 
первый директор

предприятия “ Объект 
“ Укрытие”

(Продолжение следует)

Отчет о ходе принятия проектных решений по SIP
№

п .п
Х а р а к т е р и с т и к и П о ка з а те л и Р е зул ь таты

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13

1 З а л о ж е н н ы е  в

п л а н е  S IP
п о сл е д о в а т сл ь н

о с т и  п р и н я т и я  и

об ъ е м ы

о с в о е н и я

ср е д с тв  Ч Ф У .

на д а т у

п р и н я т и я

п р о е к т н о го

р е ш е н и я

П о р я д о к  п р и н я т и я  

П Р
1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

№ № П Р П 6 П З П 4 П Ґ 119 П 2 П 7 т о ’ I I 5 П 8

3 С р о к  п р и н я т и я  ГІР 3 0 .0 5
9 9

3 0  09  

9 9

2 1 .1 0

9 9
3 1 .1 0 .
9

3 0 .1 2 .
9 9

0 1 .0 4 .
0 0

0 1 .0 4 .

0 0

0 8 0 4

01

1 1.06 

01
13 0 9 .0 2

4 О б ъ е м  о св о е н и я  

Ч Ф У ,  м л н . д олл

100 120 130 130 140 170 180 29 0 33 0 4 7 0

5 Р е ал ь ны е  л а ты

п р и н я т и я

п р о е к т н ы х

р е ш е н и и  н

д л и т е л ь н о с т ь  и х

з а д е р ж ки

о т н о с и т е л ь н о

п л а н о в ы х

с р о к о в

Д а т а  п р и н я т и я  П Р 3 0 .1 2 .

0 0

23.01

01

3 0  12 

0 0

10 .05

0 0

12 0 6  

01
3 0 1 2 .
0 0

30 .1 2 .

0 0

2 6 0 3
01

Н е

п р и н я

ТО

Н е

п р и н я т о

6 П о с л е д о в а те л ь н о е  

ть  п р и н я т и я  П Р

2 ч 5 6 2ч 5 1 8 2 ч 5 2 ч 5 7

7 З а д е р ж ка  
п р и н я т и я  П Р . го д , 

м еся ц

1 г .7 м . 2 г ,3 м 1 г . 2м. O r 7м 1 г. 6 м Or. 8м 0 г . 8м 0 г . 1.5

8 Р еал ьное 

о с в о е н и е  
с р е д ств  Ч Ф У  на

д а т у
л р н н я т и я п р о е к т  

н о г о  ре ш е н и я  и 

и х  с н и ж е н и е  по  

о т н о ш е н и ю  к 
п л а н о в ы м  » 

о бъ е м ам

О б ъ е м  о с в о е н н ы х  

с р е д с тв  Ч Ф У .  м л н. 

д о л л
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Про плату за землю
Відповідно до Закону України від 03.07.92р. №2535-ХИ 

“Про плату за землю” (зі змінами та доповненнями), плат
ником земельного податку є власник земельної ділянки, 
земельної частки (паю) і землекористувач. При цьому орен
дар сплачує орендну плату згідно з договором оренди зе
мельної ділянки, земельної частки (паю). Об'єктом оподат
кування земельним податком є земельна ділянка, земель
на частка (пай), яка перебуває у власності або користу
ванні громадян. Право власності на землю або право кори
стування земельною ділянкою виникає після встановлення 
землевпорядними організаціями меж земельної ділянки або 
земельної частки (паю) в натурі (на місцевості) і одержання 
документа, що посвідчує це право ( державного акта на 
право власності на землю, державного акта на право пост
ійного користування землею). У разі відсутності в громадян 
державного акта, можливим документом для виділення меж 
на місцевості земельних ділянок та земельних часток (паїв) 
є рішення відповідної ради про передачу земельної ділянки, 
земельної частки (паю) у власність або користування з ви
діленням в натурі як окремо індивідуальним громадянам 
для ведення особистого підсобного господарства, так і групі 
власників земельних часток (паїв).

Відповідно до ст. 55 Закону України "Про Державний бюд
жет України на 2003 рік”, по населених пунктах, грошова 
оцінка земель яких не проведена, застосовуються ставки 
земельного податку, визначені ч. 2 ст. 7 Закону України 
“Про плату за землю”, збільшені у 3,03 раза.

Земельний податок власникам земельних ділянок, зе
мельних часток (паїв) та землекористувачам розраховуєть
ся на рік і сплачується фізичними особами рівними частка
ми до 15 серпня і 15 листопада.

Статтею 12 розділу 5 Закону України “Про плату за зем
лю” передбачені пільги по сплаті земельного податку для 
інвалідів І і II груп, громадян, які виховують трьох і більше 
дітей, та громадян, члени сімей яких проходять строкову 
військову службу, пенсіонерів, а також інших осіб, які кори
стуються пільгами відповідно до Закону України “Про ста
тус ветеранів війни, гарантії їх соціального захисту", грома
дян, яким у встановленому порядку видано посвідчення 
про те, що вони постраждали внаслідок Чорнобильської 
катастрофи, в межах граничних норм, встановлених Зе
мельним кодексом України.

З 20 серпня по 20 вересня 
Конкурс-рейд "Увага! Діти на дорозі'

ие

ЗВЕРНЕННЯ ДО БАТЬКІВ, УЧИТЕЛІВ ТА 
ВСІХ УЧАСНИКІВ ДОРОЖНЬОГО РУХУ
Останнім часом значно ускладнився рух на дорогах внас

лідок збільшення кількості автотранспортних засобів на ав
тошляхах.

Раптова поява на дорозі малолітніх пішоходів досить не
безпечна. Ще небезпечніше, коли вони за кермом велоси
педа, мопеда, моторолера чи мотоцикла. Найменша похиб
ка — і може статися непоправне лихо. У цьому чимала вина 
і деяких дорослих — батьків, учителів, старших сестер і 
братів, які не завжди слідкують за поведінкою дітей. Поява 
неповнолітнього за кермом завжди небезпечна як для ньо
го самого, так і для решти учасників руху.

Ось чому закликаємо вас: не дозволяйте дітям, молод
шим 16 років, сідати за кермо мопеда, моторолера чи мото
цикла, а дітям до 14-ти кататись на велосипедах по проїзній 
частині вулиць і доріг.

Шановні дорослі, пам’ятайте: ваша особиста повага до за
конів доріг —- найкращий приклад для дітей. Не будьте байду
жими до порушень дітьми Правил дорожнього руху. Роз'яс
нюйте їм, до яких трагічних наслідків це може призвести, на -, 
вчайте юних пішоходів і велосипедистів дорожньої грамоти.

БАТЬКИ, УЧИТЕЛІ, ДОРОСЛІ! ї у
Звертаємося до вас із проханням вжити всіх необхідних за~^ 

ходів для попередження нещасних випадків з дітьми на дорогах.
Бережімо дітей — вони наше продовження і надія.

ВОДІЇ!
Будьте особливо уважними в місцях можливої появи юних 

учасників дорожнього руху.
Державтоінспекція м. Славутича

■#» ** •* .і
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ПРАВО ДЕРЖАВНОГО ВИКОНАВЦЯ -  
ОБОВ'ЯЗОК БОРЖНИКА

(ДЕЯКІ ПИТАННЯ ВЗАЄМОВІДНОСИН М ІЖ  
ДЕРЖАВНИМ ВИКОНАВЦЕМ І БОРЖ НИКОМ)

Примусове виконання 
рішень судів та інших органів 
(посадових осіб), відповідно до 
Закону України “Про виконав
че провадження” та інших за
конодавчих актів, здійснює 
державна виконавча служба, 
яка входить до системи 
органів Міністерства юстиції 
України. Без перебільшення 
можна сказати, що головну 
роль у підвищенні авторите
ту суду і зміцненні законності 
відіграє правильне і своєчас
не виконання судових рішень, 
оскільки виконавче провад
ження — це завершальна ста
дія судочинства, а тому дер
жавні виконавці своєю робо
тою сприяють захисту прав і 
законних інтересів громадян, 
тобто виконують певні 
функції, властиві правоохо
ронним органам.

Для успішного виконання 
своїх службових обов’язків 
державні виконавці мають 
відповідний правовий статус, 
передбачений діючим зако
нодавством.

Так, згідно з частиною 2 
статті 4 Закону України "Про 
державну виконавчу служ

бу", із змінами і доповнення- 
сми, внесеними законами Ук
раїни від 31 грудня 1998 року, 

'в ід  17 лютого 2000 року, від 
10 січня 2002 року, від 10 
липня 2003 року, державний 
виконавець є представни
ком влади і здійснює приму
сове виконання судових 
рішень, постановлених іме
нем України, та рішень інших 
органів (посадових осіб), ви
конання яких покладено на 
державну виконавчу службу, 
у порядку,, передбаченому 
Законом.

Законом України “Про ви
конавче провадження” , із 
змінами і доповненнями, 
внесеними законами Украї
ни від ЗО червня 1999 року, 
від 18 січня 2001 року, від 11 
липня 2001 року, від 13 груд
ня 2001 року, від 7 лютого 
2002 року, від 28 листопада 
2002 року, від 20 лютого 2003 

І ^оку, а саме, статтею 5 виз- 
^ я ч е н і обов’язки і права дер- 
| Рівних виконавців.

Так державний викона
вець зобов’язаний вживати 
заходів примусового вико
нання рішень, встановлених 
вказаним Законом, неупе- 
реджено, своєчасно, повно 
вчиняти виконавчі дії.

Державний виконавець:
- здійснює необхідні захо

ди щодо своєчасного і по
вного виконання рішення, 
зазначеного в документі на 
примусове виконання 
рішення (далі — виконавчий 
документ), у спосіб і поря
док, визначені виконавчим 
документом;

- надає сторонам виконав
чого провадження та їх пред
ставникам можливість оз
найомитися з матеріалами 
виконавчого провадження;

- розглядає заяви сторін 
та інших учасників виконав
чого провадження та їх кло
потання;

- заявляє у встановле
ному порядку про са
мовідвід за наявності об
ставин, передбачених За
коном України “Про вико
навче провадження";

- роз’яснює сторонам їх 
права та обов’язки.

Державний виконавець 
при здійсненні виконавчого 
провадження має право:

- одержувати необхідні 
для проведення виконавчих 
дій пояснення, довідки, іншу 
інформацію;

- проводити перевірку ви
конання рішень юридичними 
особами всіх форм влас
ності, а також громадянами, 
які провадять підприємниць

ку діяльність без створення 
юридичної особи і в установ
леному порядку набули стату
су суб’єкта підприємницької 
діяльності, що є боржниками за 
виконавчими документами;

- здійснювати перевірку ви
конання юридичними особами 
рішень стосовно працюючих у 
них боржників;

- безперешкодно входити до 
приміщень і сховищ, що нале
жать боржникам і зайняті ними, 
проводити огляд зазначених 
приміщень і сховищ, при необ

хідності примусово відкривати 
їх в установленому порядку, 
опечатувати ці приміщення і 
сховища;

- накладати арешт на май
но боржника, опечатувати, ви
лучати, передавати таке май
но на зберігання та реалізову
вати його в порядку, встанов
леному законодавством;

- накладати арешт на гро
шові кошти та інші цінності 
боржника, в тому числі на 
кошти, які знаходяться на ра
хунках та вкладах в устано
вах банків, інших кредитних 
установах, на рахунки в 
цінних паперах, а також опе
чатувати каси, приміщення і 
місця зберігання грошей;

- використовувати за зго
дою власника приміщення, в 
тому числі, що є в комунальній 
власності, для тимчасового 
зберігання вилученого майна, 
а також транспорт стягувана 
або боржника для перевезен
ня майна;

- звертатися до органу, 
який видав виконавчий доку
мент, за роз’ясненням рішення 
з заявою про видачу дубліката 
виконавчого документа, пору
шувати клопотання про вста
новлення чи зміни порядку і 
способу виконання, відстроч
ку та розстрочку виконання 
рішення;

- звертатися до суду з по
данням про розшук боржника 
або дитини чи про постанов
ляння вмотивованого рішення 
про примусове проникнення до 
житла чи іншого володіння бор
жника — фізичної особи або 
іншої особи, у якої знаходиться 
майно боржника чи майно та 
кошти, належні боржникові від 
інших осіб;

- викликати громадян та 
посадових осіб з приводу ви
конавчих документів, що зна
ходяться у виконавчому про
вадженні, а у разі неявки бор
жника без поважних причин 
виносити постанову про його 
привід через органи внутрішніх 
справ;

- залучати до проведення 
виконавчих дій понятих, прац
івників органів внутрішніх 
справ, інших осіб у встановле
ному порядку, а також екс
пертів, спеціалістів, в тому 
числі для оцінки майна;

- накладати стягнення у 
вигляді штрафу на громадян і 
посадових осіб у випадках, пе
редбачених законом;

- застосовувати під час про
ведення виконавчих дій відео- 
запис, фото - і кінозйомки;

- при виконанні судових 
рішень безперешкодно входити 
на земельні ділянки і житлові та 
інші приміщення боржників — 
фізичних осіб, проводити в цих 
приміщеннях огляд, за необхід
ністю примусово відкривати їх 
в установленому порядку із за
лученням працівників органів 
внутрішніх справ, опечатувати 
ці приміщення, арештовувати, 
опечатувати та вилучати на
лежне боржникові майно, яке 
там знаходиться та на яке за 
законом можливо звернути 
стягнення;

- вимагати від матеріально 
відповідальних і службових осіб 
боржників — юридичних осіб 
або від боржників — фізичний 
осіб відомості та пояснення по

фактах невиконання рішень та 
законних вимог державного ви
конавця чи інших порушень ви
мог законодавства про вико
навче провадження;

- повідомляти з метою 
профілактичного впливу орга
ни державної влади, громадські 
об’єднання, трудові колективи 
і громадськість за місцем про
живання або роботи особи про 
факти порушення нею вимог 
законодавства про виконавче 
провадження;

- у разі необхідності для про
ведення чи організації виконав
чих дій залучати на платній ос
нові, у тому числі за рахунок 
авансового внеску стягувана, 
суб’єктів господарювання, які 
у встановленому законом по
рядку одержали ліцензії на:

1) будівельну діяльність (ви- 
шукувальні та проектні робо
ти для будівництва, зведення 
несучих та огороджувальних 
конструкцій, будівництво та 
монтаж інженерних і транспор
тних мереж);

2) надання послуг з пере
везення пасажирів і вантажів 
автомобільним транспортом 
загального користування 
(крім надання послуг з пере
везення пасажирів та їх бага
жу на таксі);

3) операції у сфері повод
ження з небезпечними відхо
дами;

4) надання послуг, пов’яза
них з охороною державної та 
іншої власності, надання по
слуг з охорони громадян;

5) проведення землевпо
рядних та землеоціночних 
робіт;

здійснювати інші повнова
ження, передбачені Законом 
України “Про виконавче про
вадження" та іншими закона
ми.

Також цим Законом, стат
тею 4, передбачені заходи при
мусового виконання рішень, 
такі як:

1) звернення стягнення на 
майно боржника;

2) звернення стягнення на 
заробітну плату (заробіток), 
доходи, пенсію, стипендію бор
жника;

3) вилучення у боржника та 
передача стягувачеві певних 
предметів, зазначених у 
рішенні;

4) інші заходи, передбачені 
рішенням.

Статтею 6 цього Закону 
передбачена обов’язковість 
вимог державного, виконавця. 
Так, вимоги державного вико 
навця щодо виконання рішень 
що підлягають виконанню 
державною виконавчою служ
бою є обов’язковими для усіх 
органів, організацій, посадових 
осіб, громадян і юридичних осіб 
на території України.

Державному виконавцю 
встановлений ним строк по
винні бути надані безкоштов
но документи або їх копії, не 
обхідні для здійснення його по
вноважень.

Невиконання законних ви 
мог державного виконавця 
тягне за собою відпові
дальність згідно з законом 
Стаття 188-13 Кодексу Украї
ни про адміністративні право
порушення передбачає адмі
ністративну відповідальність 
за невиконання законних ви 
мог державного виконавця 
щодо усунення порушень за 
конодавства про виконавче 
провадження, втрату або не 
своєчасне відправлення ви
конавчого документа, непо
дання або подання неправди
вих відомостей про доходи і 
майновий стан боржника, не
повідомлення боржником про 
зміну місця роботи (знаход 
ження), а також неявка без 
поважних причин за викликом 
державного виконавця — тяг
не за собою накладення штра
фу від двох до десяти неопо 
датковуваних мінімумів до
ходів громадян.

Законом України “Про 
внесення змін до Законів Ук
раїни "Про державну виконав
чу службу" та "Про виконав
че провадження" від 
10.07.2003 року внесені зміни 
до частини 3 статті 14 Зако
ну України “Про державну 
виконавчу службу", яка виз
начає правовий захист дер
жавних виконавців, а саме: 
образа державного виконав
ця, спір, погроза, насильство 
та інші дії, які перешкоджають 
виконанню покладених на 
нього обов’язків, тягнуть за 
собою кримінальну, адмініст
ративну чи іншу встановлену 
законом відповідальність.

Анатолій РЕЗАН, 
начальник Славутицького 

міського управління 
юстиції

СПРАШИВАЙТЕ -  
ОТВЕЧАЕМ

Вопрос: Я — частный предприниматель на еди
ном налоге. В своей деятельности не использую  
труд наемных работников. Должна ли я подавать 
в Пенсионный фонд Расчет обязательства с уп 
латы сбора на обязательное государственное пен
сионное страхование?

Ответ: П. 2 Инструкции о порядке вычисления и уп
латы предприятиями, учреждениями, организациями и 
гражданами сбора на обязательное государственное 
пенсионное страхование, других платежей, а также уче
та их поступления в Пенсионный фонд Украины, утвер
жденной Постановлением правления Пенсионного фон
да Украины от 19 октября 2001 года № 16-6, определены 
плательщики сбора на обязательное государственное 
пенсионное страхование, которыми являются:

2.3. Физические лица — субъекты предпринима
тельской деятельности, которые не используют труд 
наемных работников, а также адвокаты, их помощни
ки, частные нотариусы, другие лица, которые не яв
ляются субъектами предпринимательской деятельно
сти и занимаются деятельностью, связанной с полу
чением дохода.

Согласно п. 13.11. указанной Инструкции, граждане, 
которые занимаются предпринимательской деятельнос
тью (указанные в подпунктах 2.1 и 2.3 этой Инструкции), 
предоставляют органу Пенсионного фонда расчет обя
зательства с уплаты сбора на обязательное государ
ственное пенсионное страхование по результатам каж
дого отчетного квартала о суммы полученного дохода и 
начисленного сбора на протяжении 40 календарных дней, 
следующих за последним календарным днем отчетного 
(налогового) квартала.

Но поскольку, соответственно статье 6 Указа Пре
зидента Украины “Об упрощенной системе налогообло
жения, учета и отчетности субъектов предприниматель
ской деятельности" от 03.07.1998 г. № 727 (в редакции 
Указа Президента Украины от 28.06.1999 г. № 746) с изм. 
и дополн.,

физические лица — плательщики единого налога уво
лены от уплаты сбора на обязательное государствен
ное пенсионное страхование, то и вышеупомянутый Рас
чет они подавать не обязаны.

Аналогичное разъяснение предоставлено и в письме 
Пенсионного фонда Украины от 13.12.2002 г. № 04/7779.

Вопрос: Каким образом происходит отмена 
предпринимательской деятельности СПД — фи
зического лица?

Ответ: Согласно п. 37 и п. 38 Положения о государ
ственной регистрации субъектов предпринимательской 
деятельности, утвержденного Постановлением КМ Ук
раины от 25.05.1998 г. № 740 (с изм. и дополн.),

отмена государственной регистрации субъекта пред 
принимательской деятельности — физического лица 
осуществляется путем исключения его из Реестра 
субъектов предпринимательской деятельности на ос 
новании таких документов:

- личного заявления предпринимателя-гражданина или 
решения суда (хозяйственного суда) в случаях, предус 
мотренных законодательством;

- справки органа государственной налоговой службы 
о снятии с учета;

- справки учреждений банков о закрытии счетов;
- справки органа внутренних дел о сдаче печатей 

штампов;
- оригинала свидетельства о государственной регис

трации.
Орган государственной регистрации в 10-дневной 

срок сообщает соответствующим органам государствен 
ной налоговой службы и государственной статистики 
об отмене государственной регистрации субъекта пред
принимательской деятельности (дополнение 9 или до
полнение 10 к этому Положению).

Вопрос: Нужно ли мне, частному предпринима
телю на едином налоге, заполнять Ф № 8 ДР, если 
у меня в отчетном периоде не было наемных ра
бот ников?

Ответ: Согласно Приказу ГНА Украины от 30 декабря 
1997 года № 473, зарегистрированному в Министерстве 
юстиции Украины 19 января 1998 г. за № 26/2466 (с изм. 
и дополн.) “Об утверждении формы справки “О сумме 
выплаченных доходов и удержанных из них налогов и 
других обязательных платежей физических лиц юриди
ческими лицами всех форм собственности и физичес
кими лицами — субъектами предпринимательской дея
тельности" (ф. № 8ДР); Порядку заполнения и представ
ления юридическими лицами всех форм собственности 
и физическими лицами — субъектами предприниматель
ской деятельности справки ф. № 8ДР”:

п. 1.2. говорит о том, что действие этого Порядка 
распространяется на предприятия, учреждения, орга
низации всех форм собственности, включая Нацио
нальный банк Украины и его учреждения, коммерчес
кие банки, другие финансово-кредитные учреждения(- 
далее — юридическое лицо), и физических лиц — субъек
тов предпринимательской деятельности, которые вып
лачивают доходы физическим лицам.

Также, на основании п. 2.1. раздела 2. “Порядок запол
нения", справки заполняются юридическими лицами и фи
зическими лицами — субъектами предпринимательской 
деятельности обо всех физических лицах, которые нахо
дилось с ними в трудовых отношениях, независимо от 
того, получали граждане доход в отчетном периоде или 
нет, и основателях (гражданах) хозяйственных обществ, 
которым проводились выплаты в отчетном периоде.

Таким образом, если в отчетном периоде с вами в 
трудовых отношениях никто не находился, то тогда 
Ф № 8 ДР вам заполнять не нужно.

Информация предоставлена операторами 
“Горячей линии” Славутича


